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Onderwerp : samenwerking gemeente Overbetuwe en gemeente Lingewaard tbv fusie 

Aan de voorzitter van de raad.

Inleiding/Aanleiding

Het college van B en W Overbetuwe heeft in december tot twee keer toe een verhaal 
gehouden over regionale samenwerking. Daarbij ging het over de stadsregio (bijna ten 
einde, terwijl iedereen de meerwaarde ziet van de samenwerking op economie, ruimte, 
wonen en mobiliteit), de G6 samenwerking (Lingewaard, Rheden, Rozendaal, OB, 
Arnhem en Renkum, initaitief van gemeentesecr.) en het burgemeesterinitiatief. Ook is er 
gesproken over de verbonden partijen. Uit informatie tot nu toe is er niet gesproken over 
een onderzoek naar een fusie met de gemeente  Lingewaard.
Waarnemend burgemeester van Lingewaard heeft  in zijn nieuwjaarstoespraak duidelijk 
gemaakt dat hij al afspraken heeft gemaakt met de waarnemend burgemeester Metz van 
Overbetuwe om op termijn één gemeente te kunnen gaan vormen.  
citaat;
“De Vreeze heeft al afspraken gemaakt met waarnemend burgemeester Metz van Overbetuwe 
om dat praktisch verder op te pakken”.
Zie bijlage 1.

In een reactie op deze uitlatingen heeft waarnemend burgemeester Metz van 
Overbetuwe in de Gelderlander van 9 januari 2013 bevestigd deze dat hij samen met de 
burgemeester van Lingewaard “een stimulerende rol” wil spelen en sluit het zeker niet uit 
dat er een herindeling of fusie volgt.

Beide artikelen hebben veel vragen opgeroepen. Het gaat te ver om in deze 
raadsvergadering alle vragen aan u voor te leggen en zullen ons derhalve beperken tot 
de meest brandende vragen;
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Wijze van melden van het stellen van een vraag tijdens het vragenuur:
Het lid van de raad dat tijdens het vragenuur vragen wil stellen, meldt dit onder aanduiding van het onderwerp ten minste 
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Vragen aan het college van B en W;

1. Sinds wanneer is het college van B en W Overbetuwe van mening dat de 
gemeente Lingewaard de meest logische partner is om mogelijk mee te gaan 
fuseren? Is dit voor beide waarnemende burgemeesters van beide gemeentes 
een missie of zijn betrokken wethouders, gemeentesecretarissen en 
ambtelijke organisatie al van deze mogelijke fusie in de toekomst op de 
hoogte ?

2. Welke rol speelt de raad (dan) van Overbetuwe en de raad van Lingewaard 
nog in dit proces als er al vergaande gesprekken gevoerd zijn en nog worden? 
En..

3. Wat betekent deze vergaande samenwerking ( in het licht van de tot nu toe 
ondernomen pogingen om middels G6 tot een gezamenlijke aanpak en visie 
om tot vergaande samenwerking met ook andere gemeentes  -dan 
Lingewaard- te komen) voor de inbreng c.q. visie van beide gemeenteraden 
op de toekomst als het gaat om schaalvergroting ? 

4.  In hoeverre speelt plan voor nieuwbouw Huis de Gemeente hierin een rol ? In 
het plaatje in de GLD is het hart van de gemeente (lees: gemeentehuis) 
ingetekend naast het station in Elst. Is mogelijke fusie een argument om de 
bouw van het gemeentehuis te willen realiseren?  En hoe verhoudt zich dat 
dan tot het splinternieuwe pand dat net is opgeleverd in Lingewaard? 

5. Is het college het met het CDA eens dat er geen besluit genomen moet 
worden over huisvesting als de samenwerkingsgesprekken in volle gang zijn 
(danwel binnenkort opgestart worden). Richting gaat voor inrichting…..?

6. Wat is de inhoud van de “goede afspraken die zijn gemaakt tussen de 
waarnemend burgemeesters en de beide gemeentesecretarissen om de 
samenwerking praktisch verder op te pakken”, wat is de 
voorziene beleidsmatige winst en de voorziene besparing door efficiency?

 

Jackie Versluis
Namens
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Bijlage.

Omroep Gelderland Dinsdag 8 januari 2013

ANGEREN- Op termijn één gemeente tussen Arnhem en Nijmegen die qua schaal krachtig 
is, maar ook dichter bij de burgers en kernen staat dan nu het geval is.

Die wens sprak waarnemend burgemeester Steven de Vreeze van Lingewaard maandagavond uit 
tijdens zijn nieuwjaarstoespraak in het kulturhus in Angeren. Hij zei met waarnemend burgemeester 
Rob Metz van Overbetuwe al goede afspraken te hebben gemaakt om dat praktisch verder op te 
pakken. De Vreeze hoopt tijdens zijn waarnemerschap al 'stappen te zetten'.

Dat Overbetuwe en Lingewaard daarmee gaan fuseren, zoals het kabinet voorstelt, is nog niet beslist. 
Daar moeten ook wethouders en gemeenteraad zich over uitspreken.

de Gelderlander woensdag 9 januari 2013;
Citaat
Burgemeesters en wethouders van Overbetuwe en Lingewaard gaan volgende week praten 
over verdergaande samenwerking. Dat zegt waarnemend burgemeester Steven de Vreeze van 
Lingewaard.

Bekijk ook...

Krachtige gemeente in middengebied

Maandag sprak hij in zijn nieuwjaarstoespraak de wens uit voor één Betuwse gemeente tussen 
Arnhem en Nijmegen. Die is nodig om de extra taken die het rijk de gemeenten oplegt – zoals 
jeugdzorg – uit te voeren, zegt hij.

Volgens De Vreeze waren hierover al eerder gesprekken, maar werden die niet concreet. Hij 
wil nu samen met Overbetuws burgemeester Rob Metz een stimulerende rol spelen'.
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http://www.gelderlander.nl/regio/betuwe/krachtige-gemeente-in-middengebied-1.3595818


Nieuwjaarstoespraak Lingewaard
Steven de Vreeze, waarnemend burgemeester
7 januari 2012
Dames en Heren, ik heet u allen hartelijk welkom,
Met dank aan de inzet van de politie en brandweer , loco-burgemeester Kees Telder, het
ontbreken van mist en het feit dat Lingewaard in de statistieken niet alleen een prima gemeente
is om te wonen, maar ook veilig…. zijn we relatief rustig door de jaarwisseling gegaan!
Dank met name voor de inzet van hulpverleners, professionals en vrijwilligers die elk jaar weer
de straat op moeten om de randverschijnselen van een feestje langs behoorlijke banen te
leiden.
Dezer dagen stond ik in Frankrijk even bij te komen van de afgelopen enerverende 7 weken,
een muur af te breken en vroeg me tussendoor af wat ik hier zou gaan vertellen. Dat leverde,
zelfs niet via de muur, weinig direct houvast!
Puttend uit de kranten las ik vervolgens on-line, voor de komende maanden een aantal mogelijk
interessante zaken voor het nieuwe jaar:
Dat de ‘marsrover curiosity’ op Mars, met een snelheid van 100 meter per dag op weg is naar
een mogelijk drooggevallen meer, op zoek naar vervlogen leven;
hij zal daar rond de komende zomer aankomen en tegen die tijd ongetwijfeld de voorpagina’s
van de kranten halen…
De afstand tussen de aarde en mars varieert overigens (dat wist ik ook niet) van 60 tot 380 mlj
km.
Of dichter bij huis: de begrotingsruzie in de VS over het dichten van het begrotingstekort
(16.000 miljard dollar, bij zo’n getal lijkt Mars ineens dichtbij) …
Wanneer men er niet in zou zijn geslaagd een compromis te bereiken zou dat rampzalige
gevolgen hebben voor de wereld-economie! Intussen kochten wij over 70 miljoen aan vuurwerk!
In India is in deze tijd totale verwarring en ontzetting over een in onze ogen onvoorstelbare
groeps-verkrachtingszaak met moord, gepleegd in een bus!
Dezelfde krant die ik las voorspelt dat Wesley Sneijder samen met Robin van Persie een
fantastisch lands-kampioenschap gaat beleven bij Manchester United…
En zonder daar over te schrijven in kranten, dat zou niet netjes zijn, denken we natuurlijk
allemaal dat wanneer Beatrix 75 wordt, komende januari, ze wel afstand zal doen van de
troon…
… nog even terug naar Mars-lander:
Ik vraag me wel af wat een landings-voertuig van een andere planeet op zoek naar leven op
aarde terugzendt, wanneer hij toevallig op nieuwjaarsdag het strand van Scheveningen filmt en
daar 10.000 mensen met unox-mutsen op de zee in ziet rennen…
Als u mij dit soort zaken hoort vertellen vraagt u zich misschien af: heeft die man niets te zeggen
over Lingewaard in het afgelopen of komende jaar?
Om eerlijk te zijn en u meteen van een illusie te beroven, ik heb de nodige aarzeling om hier een
gloedvol betoog af te steken… rond de gebeurtenissen van het afgelopen jaar in Lingewaard en
van daaruit met het oog op de toekomst rond zaken als vertrouwen, inspiratie en
samenwerking.
Ik sta hier ook wat onwennig en dus wellicht onhandig…
Laat ik daarom beginnen mij nog een keer voor te stellen en iets te vertellen over mijn
achtergrond:
In mijn laatste bestuurlijke functie, ruim 8 jaar burgemeester van Tiel, daarvoor een zelfde
periode in Enkhuizen, daarvoor wethouder in Leiden.
In mijn hele cv zit de lijn die een van een overheidsman: in de loop van de jaren wel wat
opgeschoven van politicus naar meer bestuurder.
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Met veel belangstelling voor ontwikkelingen in de Nederlandse politiek. Met name gefascineerd
door het gegeven dat de in Nederland de zo bepalende ‘zuilen’ die de samenleving als vanouds
stutten en de burgers houvast en identiteit gaven in een relatief korte periode zijn ‘opgelost’. Het
goede daarvan is dat de burger meer vrijheid kreeg bij het zich losmaken uit beklemmende
structuren. De zorg daarbij is ‘dat het niet iedere burger als vanzelfsprekend gegeven is met die
vrijheid om te gaan’. In dat zich ontwikkelende nieuwe krachtenveld moeten de politieke partijen
zich nieuwe rol en agenda’s aanmeten, zowel lokaal, nationaal, op Europees niveau als zelfs
mondiaal.
Ik ben er daarbij van overtuigd dat de traditionele scheidslijnen tussen links en rechts niet meer
passen op de huidige problemen
Getrouwd met Marguerite, samen hebben wij 5 kinderen, weliswaar zoals dat heet uit een
eerdere ‘ronde’. Zij werkt als psycholoog in Eindhoven en wij wonen in een mooi oud winkeltje
in het centrum van Zaltbommel. Samen hebben wij een grote liefde… , met name ook voor een
mooi plekje in Frankrijk ‘waar we de schoonheid’ van het leven vinden en inspiratie om de troost
die ook bij het leven hoort aan te kunnen (dat laatste valt overigens gelukkig wel mee)
Op een iets te lang uitgevallen afscheidsinterview, te zien op You-tube, is het eea terug te zien
en te horen….
Dames en heren,
Ik neem u even mee terug naar donderdagmiddag 25 oktober 2012; terwijl ik thuis zat na te
denken over de totaal onverwachte vraag met betrekking tot een mogelijke waarneem-klus in
Lingewaard was de persconferentie aan de orde over het terugtreden van de vorige
burgemeester Harry de Vries.
Het is niet aan mij om een oordeel uit te spreken over de redenen en aanleiding voor dat besluit.
Toch wil ik er 2 opmerkingen over maken:
• Zonder zaken te bagatelliseren, een vertrouwensvraag ter discussie te stellen of
misplaatst medeleven op te roepen is het wel opvallend hoe vertrouwen en alles dat
daarmee samenhangt dicht in de buurt ligt bij het ontbreken daarvan. En als de grens
eenmaal is gepasseerd kan het snel gaan;
• Ik zou het passend vinden wanneer een zorgvuldig afscheid van Harry de Vries van
Lingewaard nog aan de orde zou kunnen zijn, van de vele mensen met wie hij intensief
heeft gewerkt de afgelopen jaren. Die wens moet van 2 kanten komen. Ik kan u zeggen
dat hij wel de behoefte heeft, maar dat op dit moment het nog niet kan opbrengen.
Wellicht wel op een later moment.
Op vrijdagochtend 26 oktober heb ik kennis gemaakt met de fractievoorzitters van de
gemeenteraad en van hen het vertrouwen gekregen om aan de slag te gaan.
Vanaf diezelfde vrijdagmiddag 26 oktober ben ik welkom geheten bij college en ambtelijke
organisatie, op straat bij reeds diverse openingen en evenementen, op straat en bij 50 en 60jr
huwelijken en bij ‘Moos’….
En voor hen die het niet weten, deze cafetaria in het centrum van Bemmel heeft de lekkerste
zelfgemaakte erwtensoep die je maar kunt bedenken én bij Moos hoor ik ook het nodige wat van
belang kan zijn voor mijn functioneren!
Al dat welkom gaf aan, dat het gemeend was, met een nuchtere open kijk op zaken en
problemen die aan de orde zijn of aan de orde moeten komen.
Laten we daar niet omheen draaien, dat zijn er nogal wat in Lingewaard:
• Met name in de gemeenteraad zijn de verhoudingen niet goed en het wonderlijke is dat
ik vele raadsleden tegenkom die dat dat enerzijds erkennen en zelfs betreuren maar aan
de andere kant toegeven zelf bij te dragen aan de slechte verhoudingen;
• Veel gehoorde zaken en oorzaken zijn ‘de na-ijlende herindelings-effecten’, de collegecrisis
van voor de zomer, het trolley-dossier, de tegenstelling tussen lokale partijen en de
niet lokale partijen;
• en samenhangend met de voorgaande punten misschien nog wel het moeilijkst,
verstoorde onderlinge verhoudingen en de daarbij passende beelden.
Om meteen maar duidelijk te zijn: ik heb niet de illusie al deze zaken in de korte tijd die mij
gegeven is op te kunnen lossen.
Wat wel? Zaken die op korte termijn kunnen worden opgelost aanpakken, hoe pijnlijk soms ook.
Daarvoor voel ik mij met name direct verantwoordelijk.
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Voor de langere termijn ‘een agenda’. Wellicht bij u bekend: daarvoor is in de rol van verkenner
gevraagd oud-burgemeester van o.a. Haarlem en Alkmaar: de heer Jaap Pop. Hij zal in
januari/februari in een strikt onafhankelijke rol een flink aantal vertrouwelijke gesprekken voeren
met vertegenwoordigers van politiek, bestuur en ambtelijke organisatie. Hem is gevraagd zijn
bevindingen te rubriceren en daarover te rapporteren aan de gemeenteraad. Ik stel mij voor dat
een aantal van zijn bevindingen tot ‘maatregelen-korte termijn kunnen leiden’ en een aantal tot
meer lange-termijn-acties!
Het aardige is dat nu bijvoorbeeld ook al oud-bestuurders zich melden om gehoord te worden!
Voor één invalshoek daarbij is deze lange termijn-agenda in ieder geval zeer nuttig. Wanneer de
zoektocht “nieuwe burgemeester” start zal iedere geïnteresseerde kandidaat kennis kunnen
nemen van dit stuk en daarmee weten welke uitdagingen er liggen te wachten!
Mooie momenten van de afgelopen weken? Ja, gelukkig talrijk!
Ach, het mooist is natuurlijk altijd de ontvangst van Sinterklaas. Ik beschouw het altijd als een
‘lesje nederigheid voor burgemeesters’. Dat kan geen kwaad in deze tijd en ik moet u zeggen,
de Sinterklaas van Gendt was ook weer de indrukwekkendste en enige echte dit jaar!
Zo hoort het ook! De vraag of het nodig is een maatschappelijk debat te voeren overvraag of we
zwarte piet moeten afschaffen heb ik in Lingewaard nog niet gehoord!
Een ander indrukwekkend moment was de opening van het nieuwe winkelcentrum van Bemmel;
met enorme inzet van ontwikkelaars, ondernemers en overheden is er in een paar jaar tijd een
prachtig resultaat gerealiseerd, ook de burger liet zich van zijn beste kant zien: geen enkel
bezwaarschrift!
Wat mij ook opviel dat tijdens de gemeenteraadsvergadering van december ‘als hamerstuk’ en
ook dat is bijzonder in deze gemeenteraad, er steun was voor het invoeren van reclamebelasting.
In mijn vorige gemeente heb ik kunnen zien hoe moeizaam een dergelijk politieke besluitvorming
kan verlopen. Maar dankzij een zeer zorgvuldig proces was het draagvlak hier, vooraf aan de
gemeenteraadsbesluitvorming wel gerealiseerd.
Zo kan een gemeenteraadsvergadering ook leuk zijn en vertrouwen geven!
Een mooi ‘leermoment’ met bv het oog op de plannen winkelcentrum-Huissen en andere
ambitieuze trajecten voor de komende jaren.
Dus kan ik u resumerend zeggen dat met de zorgen die bij deze waarneem-opdracht horen, de
motivatie groot is en blijft en dat er meer dan voldoende aanknopingspunten zijn om samen met
u op een goede manier het nieuwe jaar in te gaan.
Ik kom daarmee tot een afronding:
Bij dit slotwoord horen in mijn rol geen grote wensbeelden met het oog op de financiële crisis,
Europa of de landelijke-politiek, daar wordt al genoeg over gesproken op tv en in de krant;
Wel twee wensen voor dichter bij huis:
Ik zou hopen dat we de komende maanden en jaren de samenwerking met Overbetuwe echt
verder vorm en inhoud weten te geven; ik heb samen met Rob Metz de waarnemend
burgemeester aldaar en de beide gemeentesecretarissen goede afspraken gemaakt om dat
praktisch verder op te pakken en ik hoop van harte dat de colleges in een gepland gesprek
komende weken dat ondersteunen, zodat we daarover naar de raden kunnen rapporteren en
stappen kunnen zetten, meer dan mooie woorden!
Ik zeg dat ook, omdat ik zo rondom alle plannen voor super-provincies van minister Plasterk zo
mijn twijfel heb, maar in het gebied tussen Arnhem en Nijmegen past wat mij betreft ‘op termijn’
een gemeente die, qua schaal krachtig is waar taken dat nodig maakt en voldoende dicht in de
buurt van burgers waar dat wenselijk is,
Dus: enerzijds dichter bij de burgers en kernen dan nu het geval is, maar anderzijds voldoende
van omvang om in deze tijd van schaalvergroting en bezuinigingen de taken aan te kunnen.
De tweede wens haal ik rechtstreeks uit de kersttoespraak van onze koningin; zij wordt geacht
geen direct politieke statements te doen. Toch vind ik in deze woorden een wens die de
dagelijkse politiek in waarde ver overstijgt.
Ik citeer:
In de wereld van vandaag is eigen vrijheid voor velen het hoogste goed. Mensen moeten
zich kunnen ontplooien en mogen hun bestaan zelf vorm geven. Maar zonder
saamhorigheid kan een individu zich niet ontwikkelen, verschraalt solidariteit en valt de
samenleving uiteen.
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Er is nu meer dan ooit behoefte aan gezamenlijke waarden als basis van vertrouwen.
In ons land waren gelijkgezindheid en verbondenheid vanouds verankerd in sociaalculturele
verbanden. De verzuiling gaf maatschappelijke zekerheid.
Maar die tijd is voorbij en keert niet terug.
In mijn woorden betekent dat:
Onze democratie beoogt voor ieder individu voorwaarden te scheppen om te kunnen leven in
een land op basis van vertrouwen in gezamenlijke waarden, ongeacht iemands kleur, afkomst,
godsdienst, seksuele geaardheid, opleiding en eventuele lichamelijke gebreken.
Dat is dus veel meer dan regels voor politici, bestuurders en gezagsdragers;
Het gaat vooral om de inzet en verantwoordelijkheid van burgers, de aandacht voor elkaars
verlangen en meningen om zo te kunnen leven als men wenst, maar daarnaast een
gezamenlijke gerichtheid op het algemeen belang. Ook op straat, school, het voetbalveld, werk
en thuis!
Ik wens ons allen toe dat wij in een gemeente wonen en werken waar we dat proberen samen
dicht bij huis waar te maken en dat een goede gezondheid daarbij misschien wel het
belangrijkste is, kan niet vaak genoeg gezegd worden!
Ik wens u dus een saam-horig en gezond 2013!
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